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2025-02-24 09:00 Kommunfullmäktige 

Ärendenumrering: 

 

Nr Ärende 

1 Val av justerare och fastställande av dagordning 2025-02-24 

2 UKF-koncernens bolag redovisar till kommunfullmäktige 2025 

3 
Interpellation: Kraftig försämring av förskolepersonalens rutiner för vikariebokning; 

Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

4 
Interpellation: Satsning på utökad undervisningstid i svenska och matematik i lågstadiet; 

Anders Norqvist (L) 

5 
Interpellation: Varför klarar inte Umeå kommun av att kommunicera med Umeå 

kommun? Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

6 Interpellation: Ansvar för den trasiga markvärmen i sjukhusbacken; Fredrik Rönn (C) 

7 Interpellation: Varför rasar Umeå i Hemtjänstindex? Veronica Kerr (KD) 

8 Interpellation: Etableringar av totalförsvarsviktiga verksamheter i Umeå; Alf Molin (L) 

9 Interpellation: Funktionsrättsperspektivet i kommunens arbete; Maria Lindvall (-)(L) 

10 
Interpellation: Stjernkvist - utredningens påverkan på Umeåregionens gymnasieskolor; 

Maja Westling Palmberg (C) 

11 
Interpellation: Finns ett kommungemensamt ansvar för socialtjänstens omställning? Liv 

Zetterberg (V) 

12 
Interpellation: Vill Umeå kommun riskera att bygga obrukbara LSS-boenden? Liv 

Zetterberg (V) 

13 
Interpellation: Hur ser simkunnigheten ut hos barn och ungdomar i Umeå kommun? 

Hanna Lundin Jernberg (L) 

14 Interpellation: Ger S och MP Sjöbacka en ärlig chans? Åsa Bäckström (V) 

15 
Motion 3/2024: Införande av DIS (Dynamiskt inköpssystem) i Umeå kommun; Veronica 

Kerr (KD) 

16 
Motion 7/2024: Utveckla och utöka Fritidsbankens verksamhet i Umeå; Lennart 

Arvidsson (V) 

17 Motion 9/2024: Fallolyckor; Maria Nilsson (SD) 

18 Exploateringsavtal Skruven 1 och 2 

19 Antagande: Detaljplan för Skruven 1 och 2 

20 Taxa för enpersonsfordon för att bedriva uthyrningsverksamhet på offentlig plats 

21 Valärenden 

22 Anmälningsärenden 

23 Kommunrevisionen informerar 

 

 



Närvarodata: 

Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

Närvarande ledamöter 

1 Marie-Louise Rönnmark (S) 2025-02-24 08:03:11 18:01:59 §1-12,15-23  

2 Alireza Mosahafi (M) 2025-02-24 08:04:42 18:01:59 §1-12,15-23  

3 Jan-Olov Carlsson (V) 2025-02-24 08:26:52 18:01:59 §1-12,15-23  

4 Hans Lindberg (S) 2025-02-24 08:04:17 18:01:59 §1-12,15-23  

5 Anders Ågren (M) 2025-02-24 08:20:30 18:01:59 §1-12,15-23  

6 Janet Ågren (S) 2025-02-24 08:17:50 18:01:59 §1-12,15-23  

7 Ulrik Berg (M) 2025-02-24 08:28:24 18:01:59 §1-12,15-23  

8 Mattias Larsson (C) 2025-02-24 08:46:00 18:01:59 §1-12,15-23  

9 Lars Forsgren (SD) 2025-02-24 08:42:55 18:01:59 §1-12,15-23  

10 Arvid Lundberg (MP) 2025-02-24 09:03:36 18:01:59 §1-12,15-23  

11 Bore Sköld (V) 2025-02-24 09:02:52 18:01:59 §1-12,15-23  

12 Mikael Berglund (S) 2025-02-24 09:01:43 18:01:59 §1-12,15-23  

13 Kjerstin Widman (M) 2025-02-24 08:24:19 11:47:41 §1-2,15  

14 Christina Bernhardsson (S) 2025-02-24 08:14:01 18:01:59 §1-12,15-23  

15 Maria Lindvall (-)(L) 2025-02-24 08:57:42 18:01:59 §1-12,15-23  

16 Davis Kaza (AP) 2025-02-24 08:39:55 18:01:59 §1-12,15-23  

17 Veronica Kerr (KD) 2025-02-24 08:44:52 18:01:59 §1-12,15-23  

18 Peter Vigren (S) 2025-02-24 08:14:25 17:25:42 §1-11,15-23  

20 Maja Westling Palmberg (C) 2025-02-24 08:06:57 15:23:18 §1-4,15-23  

21 Igor Hell (M) 2025-02-24 08:13:49 18:01:59 §1-12,15-23  

22 Moa Brydsten (S) 2025-02-24 11:48:01 18:01:59 §3-12,16-23  

23 Lars Nilsson (SD) 2025-02-24 08:36:52 17:57:55 §1-12,15-23  

24 Tomas Wennström (S) 2025-02-24 08:29:30 18:01:59 §1-12,15-23  

25 Carin Nilsson (S) 2025-02-24 08:15:58 17:53:12 §1-12,15-23  

26 Elmer Eriksson (M) 2025-02-24 08:26:18 18:01:59 §1-12,15-23  

28 Ellen Ström (V) 2025-02-24 09:01:36 18:01:59 §1-12,15-23  

29 Andreas Lundgren (S) 2025-02-24 08:42:51 18:01:59 §1-12,15-23  

30 Marianne Löfstedt (M) 2025-02-24 08:55:50 18:01:59 §1-12,15-23  

31 Anna-Karin Sjölander (C) 2025-02-24 08:15:13 18:01:59 §1-12,15-23  

32 Helena Smith (S) 2025-02-24 08:39:46 14:37:36 §1-2,15-20,23  

33 Daniell Andersson (V) 2025-02-24 08:52:17 18:01:59 §1-12,15-23  

34 Håkan Johansson (S) 2025-02-24 08:31:15 18:01:59 §1-12,15-23  

35 Madelene Nord (M) 2025-02-24 08:26:59 13:00:00 §1-2,15,23  

37 Maria Nilsson (SD) 2025-02-24 08:02:20 18:01:59 §1-12,15-23  

38 Mariam Salem (MP) 2025-02-24 09:02:33 18:01:59 §1-12,15-23  

39 Per-Erik Johansson (S) 2025-02-24 09:09:24 18:01:59 §3-12,15-23  

40 Anders Norqvist (L) 2025-02-24 08:20:42 15:50:39 §1-6,15-23  



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

41 Åsa Bäckström (V) 2025-02-24 08:03:00 18:01:59 §1-12,16-23  

42 Rebecka Jakobsson (S) 2025-02-24 08:28:40 18:01:59 §1-12,15-23  

46 Fredrik Rönn (C) 2025-02-24 08:37:19 18:01:59 §1-12,15-23  

47 Lena Karlsson Engman (S) 2025-02-24 08:26:27 18:01:59 §1-12,15-23  

48 Jan Lundberg (S) 2025-02-24 08:53:54 18:01:59 §1-12,15-23  

49 Lena Andersson (M) 2025-02-24 08:28:05 18:01:59 §1-12,15-23  

50 Liv Olsson Zetterberg (V) 2025-02-24 08:32:59 18:01:59 §1-12,15-23  

52 Anders Hägglund (S) 2025-02-24 09:00:09 18:01:59 §1-12,15-23  

53 Stefan Nordström (M) 2025-02-24 08:29:26 17:33:54 §1-12,15-23  

54 Mikael Tjäder (SD) 2025-02-24 08:59:56 17:57:47 §1-12,15-23  

55 Lars Brännström (MP) 2025-02-24 08:10:02 18:01:59 §1-12,15-23  

58 Robert Axebro (C) 2025-02-24 08:07:38 15:12:12 §1-4,15-23  

59 Gunnar Dahlberg (S) 2025-02-24 08:42:45 18:01:59 §1-12,15-23  

60 Greger Knutsson (M) 2025-02-24 08:14:42 18:01:59 §1-12,15-16,18-23  

61 Beatrice Årebrand (S) 2025-02-24 08:28:42 17:57:30 §1-12,15-23  

62 Linda Lotare (V) 2025-02-24 08:50:46 18:01:59 §1-12,15-23  

64 Emma Vigren (S) 2025-02-24 08:14:05 18:01:59 §3-7,9-12,15-23  

65 Hanna Lundin Jernberg (L) 2025-02-24 08:58:03 18:01:59 §1-12,15-23  

 

Tjänstgörande ersättare 

202 Pär Berglund (S) 2025-02-24 08:33:36 18:01:59 §3-12,15-23  

204 Jannice Persson (S) 2025-02-24 08:00:26 18:01:59 §3-12,15-23  

205 Ronny Kassman (S) 2025-02-24 08:24:45 18:01:59 §3-12,15-23  

208 Mikael Danielsson Sjöstam (S) 2025-02-24 08:04:04 18:01:59 §15  

209 Ari Leinonen (S) 2025-02-24 08:35:21 18:01:59 §3-12,15-23  

210 Charlotta Vesterlund (S) 2025-02-24 08:18:31 18:01:59 §3-12,15,21-22  

213 Lotta Holmberg (M) 2025-02-24 08:29:15 18:01:59 §3-12,15-23  

214 Mikael Thyni (M) 2025-02-24 08:31:54 17:58:40 §3-12,16-23  

215 Åsa Ågren Wikström (M) 2025-02-24 08:12:22 18:01:59 §3-12,16-22  

219 Johan Stål (V) 2025-02-24 09:02:09 18:01:59 §3-12,15-23  

221 Tobias Holmbom (V) 2025-02-24 08:46:31 18:01:59 §3-12,15-23  

225 Julia Algotsson (C) 2025-02-24 08:39:38 16:54:39 §6-9  

226 Solveig Granberg (C) 2025-02-24 08:45:19 16:02:46 §6  

230 Ulrika Moberg Edman (MP) 2025-02-24 09:14:26 18:01:59 §3-12,15-23  

231 Alf Molin (L) 2025-02-24 09:02:23 18:01:59 §7-12  

233 Marika Atlegrim (AP) 2025-02-24 08:42:28 18:01:59 §3-12,15-23  

236 Lucas Nilsson (KD) 2025-02-24 08:43:49 18:01:59 §3-12,15-23  

 

Närvarande ej tjänstgörande ersättare 

216 Leif Lundgren (M) 2025-02-24 08:13:50 17:52:20   



Nr Delegat Starttid Sluttid Närvaro Jävig 

217 Josefin Gustafsson (M) 2025-02-24 08:32:09 17:57:42   

218 Christer Lindvall (M) 2025-02-24 08:24:26 17:53:58   

222 Rebecca Lagerstedt (V) 2025-02-24 09:03:22 18:01:59   

228 Daniel Fällgren (SD) 2025-02-24 09:23:22 18:01:59   

234 Catarina Norlund (AP) 2025-02-24 08:32:06 18:01:59   

 

Frånvarande ledamöter 

19 Rebecca Sellstedt (V)     

27 Johan Asplund (MP)     

36 Anneli Andersson (S)     

43 Joline Göttfert (M)     

44 Patrik Brännberg (AP)     

45 Anders Sellström (KD)     

51 Ali Yasin Dahir (S)     

56 Elin Nejne (S)     

57 Lennart Arvidsson (V)     

63 Mehrana Bassami (S)     

 

Frånvarande ersättare 

201 Jens Backman (S)     

203 Birgitta Jonsson (S)     

206 Titti Ådén (S)     

207 Thomas Hartman (S)     

211 Karl Larsson (S)     

212 Novalie Lilja (S)     

220 Gudrun Nordborg (V)     

223 Hanad Mohamed Abdi (V)     

224 Sven-Olov Allan Edvinsson (C)     

227 Petter Nilsson (SD)     

229 Philip Westin (MP)     

232 Wilma Hvirfvel (L)     

235 Jan Kollberg (KD)     
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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Olov Häggström, utredare, § 25-30, 39-48,  

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB 

Lennart Nilsson, kommunjurist, § 25-26, 39 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 26   

Mikael Isaksson, vd Umeå Hamn AB, § 26   

Annika Ljungblad, vd Umeå Parkerings AB, § 26  

Robert Hansson, vd Vakin/Umeva, § 26 

Jörgen Aronsson, vd Umeå Deponi AB, § 26   

Jan Ridfeldt, vd Umeå Energi AB, § 26   

Jerker Eriksson, vd AB Bostaden, § 26 

 

Marie Sandström-Öhberg (C), kommunrevisor 
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§ 25 

 

Diarienr: KS-2025/00031 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2025-02-24 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att till justerare av dagens protokoll utse Christina Bernhardsson (S) och 

Ulrik Berg (M)  

 

att digital justering äger rum senast måndag 3 mars kl. 15.00  

 

att lägga till ett ärende med en avsägelse och fyllnadsval och därefter 

fastställa dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Olov Häggström, utredare 
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§ 26 

 

Diarienr: KS-2025/00173 

UKF-koncernens bolag redovisar till 

kommunfullmäktige 2025 

Beslut 

Ärendet föranleder inget beslut. 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet 2025-02-24 redovisar respektive vd om bolagens  

verksamhet. 

 

Umeå Kommunföretag AB/koncernen, Fredrik Lundberg  

Inab, Fredrik Lundberg   

Umeå Hamn AB, Mikael Isaksson    

Umeå Parkerings AB, Annika Ljungblad    

Vakin/Umeva, Robert Hansson    

Umeå Deponi AB (tidigare Dåva deponi), Jörgen Aronsson 

Umeå Energi AB, Jan Ridfeldt    

AB Bostaden, Jerker Eriksson   

 

Därefter ställer Hans Lindberg, Tobias Holmbom, Maria Nilsson, Anders 

Ågren, Lars Nilsson, Arvid Lundberg, Davis Kaza, Lars Brännström, Mattias 

Larsson, Stefan Nordström, Mariam Salem, Bore Sköld, Anna-Karin 

Sjölander, Åsa Bäckström, Ari Leinonen, Linda Lotare och Ulrik Edman 

frågor som berörd vd besvarar.   
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§ 27 

 

Diarienr: KS-2025/00052 

Interpellation: Kraftig försämring av 

förskolepersonalens rutiner för vikariebokning; 

Davis Kaza (AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Moa Brydsten, Daniell Andersson, 

Christina Bernhardsson, Anders Norqvist och Lucas Nilsson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande. 

 

Kraftig försämring av förskolepersonalens rutiner för vikariebokning 

Under 2024 införde Umeå kommun en ny rutin för bokning av vikarier 

inom förskolan. Detta trots att den nya rutinen innebär en rad olägenheter 

för personalen som bland annat ökad stress. Bakgrunden till förändringen 

påstås vara ökade krav på IT-säkerhet och minskade kostnader för  

samordning. Förskolepersonal som vi varit i kontakt med uppfattar dock att 

det även handlar om en uppfattning, bland vissa chefer, om att personalen 

kallar ut "för mycket" vikarier. Kort sagt: Det handlar om att Umeå 

kommun vill spara pengar. 

 

Den nya rutinen innebär att kommunen vill att en eller två anställda på 

avdelningen ska utses till ”vikariesamordnare” och därmed tilldelas 

inloggningsuppgifter för vikariebokning. Konsekvenserna av detta blir 

särskilt stora på avdelningar med s.k. rullande schema, vilket många  

förskolor brukar ha. Låt oss ge ett konkret exempel från en 

förskoleavdelning i kommunen: Innan försämringen var det personalen 

som hade öppningsturen, och började kl 06.15, som ansvarade för  
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att lägga in vikariebeställningar hos Bemanningscentrum. Personalen på 

förskolan hade en gemensam inloggning i systemet ”Time Care” och 

inloggningsinformationen fanns på varje avdelning. För att kunna få tag i en 

vikarie till frukosten behövde beställningarna helst läggas in till  

Bemanningscentrum innan dessa öppnade kl 07.00. Om beställningen lades 

in efter kl 07.00 var chansen att över huvud taget få tag i en vikarie mycket 

låg.  

 

Den nya rutinen riskerar att skapa orimliga situationer. Låt oss återigen ta 

ett konkret exempel från en av kommunens förskoleavdelningar: Den 

personal som har öppningsturen vet ofta redan kl 06.15 att avdelningen 

kommer att få kort om folk. Men om personen som fått ansvar för 

vikariebokningen inte har öppningsturen utan går på sitt arbetspass först 

vid kl 07.00 eller 07.15, vilket inte är ovanligt, kan konsekvensen bli att 

förskoleavdelningen inte får tag i någon vikarie alls! Detta riskerar att leda 

till onödig stress inom hela personalgruppen som tvingas jobba en person 

kort. Dessutom kan det uppstå konflikter bland personalen då 

vikariebokaren riskerar att få skulden för att avdelningen är kort om folk.  

 

Den nya rutinen riskerar dessutom, i slutänden, att leda till försämrad IT-

säkerhet. Detta då rutinens uppbyggnad riskerar att leda till att 

vikariebokare helt enkelt pressas att ”låna ut” sin inloggning till  

övriga i personalgruppen – för att undvika stress och konflikter. 

 

Arbetarpartiet uppfattar denna förändring som ett ytterligare utslag av att 

högre chefer i Umeå kommun, uppbackade av ansvariga politiker, tar 

ogenomtänkta beslut över huvudet på personalen - i ett försök att spara 

pengar. 

 

Vi ställer därför följande frågor: 

1. Har förskolepersonalen – dvs förskollärare och barnskötare (inte enbart 
rektorer) – givits någon möjlighet att föra en dialog med ansvariga 
politiker och/eller chefer innan den nya rutinen för vikariebokning 
infördes? 

2. Hur många förskolor (eller förskoleavdelningar) har utsett 
”vikariesamordnare” sedan den nya rutinen presenterades? 
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Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar  

Detta är en följdverkan av att kommunen behövt vidta åtgärder för att öka 

IT säkerheten. Riktlinjer för informationssäkerhet gäller alla verksamheter i 

Umeå kommun och är beslutade av kommunstyrelsen. Mer om detta går 

att läsa på intranätet under informationssäkerhet. En del av åtgärderna har 

handlat om tillgången till olika system och begränsa antalet användare i 

system med integritetskänslig information. Intentionen är att öka 

säkerheten i kommunens system och värna integriteten hos barn, elever, 

brukare och personal. För detta ansvarar IT och utbildningsförvaltningen 

har hanterat effekterna av förändringarna.  

 

En av förändringarna som genomförts innebär att färre medarbetare får 

tillgång till att anmäla in vikariebehov. Begränsningen är beslutad av IT med 

syfte att öka säkerheten i systemen, det får inte vara för många personer 

som handhar systemet.  

 

Svar på fråga 1 

Dialog och information har skett i utbildningsförvaltningens samverkan 

med de fackliga organisationerna inför införandet av förändrade rutiner 

med anledning av IT:s säkerhetsåtgärder. Medarbetarna har inte getts 

möjlighet att föra dialog med ansvariga på IT. Däremot har alla rektorer 

informerat och fört dialog med sina respektive medarbetare. Rektorer har 

stöttat sin personal med att skapa en struktur för vikarieanskaffningen i 

den nya rutinen.  

 

Svar på fråga 2 

Information om ny rutin gavs till rektorer i mars 2024. Uppföljande 

information och dialog genomfördes under vår och tidig höst 2024. 

Verksamhetschef för Pool (personalpoolen) utsåg en referensgrupp bland 

rektorerna för att skapa delaktighet och transparens i den nya rutinen. 

Rektorernas uppdrag har varit att föra dialog och skapa förutsättningar för 

medarbetarna att införa den nya rutinen. Det innebär att rektorerna har 

valt ut vilka som ska ha en inloggning för beställning av vikarier och på så 

sätt samordna vikarieanskaffning enligt rutinen. 
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§ 28 

 

Diarienr: KS-2025/00056 

Interpellation: Satsning på utökad undervisningstid 

i svenska och matematik i lågstadiet; Anders 

Norqvist (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Moa Brydsten, Daniell 

Andersson, Elmer Eriksson och Tobias Holmbom beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) 

följande interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande. 

  

Satsning på utökad undervisningstid i svenska och matematik i lågstadiet 

Kunskapsutvecklingen bland svenska barn visar en oroväckande nedgång, 

särskilt vad gäller läsning och matematik. Detta är inte bara ett problem för 

individen, utan får också konsekvenser för samhället i stort. Goda 

kunskaper i läsning och matematik är avgörande för elevernas möjligheter 

att klara av skolan, utveckla sitt självförtroende och senare i livet bidra 

aktivt i arbetslivet och samhället. 

 

Läs- och räkneförmåga är grunden för all kunskapsprogression. Om dessa 

färdigheter inte befästs tidigt riskerar elever att halka efter redan i de 

tidiga åren. Konsekvensen blir ofta att de får svårt att hänga med i övriga 

ämnen, vilket riskerar att skapa en negativ spiral av lägre självförtroende 

och sämre skolresultat. 

 

I Värmdö kommun har de styrande gjort en framåtblickande satsning 

genom att i budgeten tillföra en extra timme svenska och en extra timme 

matematik i veckan i lågstadiet. Satsningen är väl genomtänkt och påverkar 

inte lärarnas arbetstid, då resurserna för detta är budgeterade. En central 
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del av reformen är också att låta lärare fokusera på sin kärnuppgift – 

undervisningen – och minska tiden de behöver lägga på andra uppgifter. 

 

Forskning visar tydligt att tidig lärarledd undervisning är avgörande för att 

utjämna socioekonomiska skillnader och för att ge alla barn en god start i 

livet. Sverige har i dagsläget ett relativt lågt antal garanterade lärarledda 

undervisningstimmar i låg- och mellanstadiet, vilket är en tydlig signal om 

att åtgärder krävs. 

 

Med detta som bakgrund vill jag ställa följande frågor: 

1. Har Umeå kommun övervägt att genomföra en liknande satsning med 
utökadundervisningstid i svenska och matematik i lågstadiet? 

2. Om inte, vilka åtgärder planerar de styrande för att förbättra 
läsförmågan och räkneförmågan hos våra yngsta elever? 

3. Hur arbetar kommunen för att säkerställa att våra lärare får mer tid till 
undervisning och mindre tid åt administrativa sysslor? 

 

Moa Brydsten (S), för- och grundskolenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar 

 

Svar på fråga 1 

Skolverket fick ett uppdrag 2023 av regeringen att lämna förslag på en 

utökning av undervisningstiden i grundskolans lågstadium i svenskämnena 

och matematik med totalt 178 timmar. Uppdraget redovisades till 

regeringen den 23 november 2023. Utökningen är en del av Tidöavtalet 

men någon tidplan för införande har inte redovisats. Prislappen på det 

utbyggda lågstadiet är cirka två miljarder kronor per läsår.  

 

Umeå kommun har inga planer på att förekomma ett eventuellt beslut från 

regering och riksdag om utökad undervisningstid på lågstadiet.  

 

Svar på fråga 2 

Jämfört med kommungruppen större städer presterade våra elever i den 

kommunala grundskolan i Umeå näst bäst när det gäller resultat på 

nationella prov i årskurs 3 i svenska/svenska som andraspråk och 

matematik.  
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Däremot finns såväl forskningsstöd som behov av tidiga insatser för läs- 

och skrivutveckling. Detta genom lässtimulerande åtgärder och riktade 

tidiga insatser som ibland innebär utökad undervisningstid i form av bland 

annat intensivundervisning, undervisningsstöd efter skoltid för elever i 

behov av detta. Lågstadieskolor har fått en budgetförstärkning på 17 mnkr 

för utökad grundbemanning av lärarpersonal. Syftet är att garantera elever 

tidiga stödinsatser så att alla skolenheter ska uppfylla läs-, skriv och räkna 

garantin. I det systematiska kvalitetsarbetet följs arbetet med läs och 

skrivutveckling samt matematik upp regelbundet för att både synliggöra 

effektiva insatser samt behov av förbättringar. Kvaliteten på 

undervisningen är mest avgörande för elevernas lärande. Därför är vårt 

fokus gällande åtgärder riktade mot att systematiskt förbättra 

undervisningens kvalitet.  

 

Svar på fråga 3 

Umeå kommun arbetar aktivt för att säkerställa att lärare får fokusera på 

sin kärnuppgift undervisningen. Lärares undervisningstid regleras dock inte, 

varken i kollektivavtal eller i skolans författningar, utan fastställs lokalt i en 

tjänstefördelning. Därför kan det skilja sig åt hur många 

undervisningstimmar en lärare genomför. För att lärare ska kunna bedriva 

en undervisning av hög kvalitet och ha tid att utveckla den egna 

undervisningen, är det viktigt att de har goda förutsättningar att planera 

sin undervisning och att undervisningstid och planeringstid dimensioneras i 

förhållande till varandra.  

 

Exempel på kvalitativt stöd: Elevhälsa och särskilt stöd, Team för 

skolnärvaro, Pedagogiskt stödteam specialpedagogik, Socialpedagoger, 

Digitala verktyg. 
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§ 29 

 

Diarienr: KS-2025/00062 

Interpellation: Varför klarar inte Umeå kommun av 

att kommunicera med Umeå kommun? Davis Kaza 

(AP) och Patrik Brännberg (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Hans Lindberg, Anders Norqvist, Lars 

Brännström, Anders Ågren, Ari Leinonen och Elmer Eriksson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Varför klarar inte Umeå kommun av att kommunicera med Umeå 

kommun? 

I ett flertal reportage i Västerbottens-Kuriren kan alla läsa om en rad rena 

absurditeter som uppstått i Umeå kommun rörande ansvarsfördelningen 

på badhuset Navet.  

 

Det handlade först om hanteringen av förra årets legionellautbrott. För att 

undvika legionellabakterier i duschrummen ska dessa spolas med 70-

gradigt vatten under nätterna. Enligt VK:s reportage hade dock dessa 

system slutat fungera. Men när systemet gick sönder vet ingen. Det har 

nämligen, hör och häpna, inte funnits några rutiner för att kontrollera att 

systemet fungerar sedan badet öppnade för åtta år sedan. År 2016!  

 

Vidare har fastighetsägaren, det kommunala bolaget INAB, och 

hyresgästen, kommunens fritidsförvaltning, ”brustit i ansvar över vem som 

skulle hantera legionellan”. Det har funnits olika uppfattningar om vem 

som hade ansvaret för att ta prover på bakterien, och i vilka utrymmen 

proverna skulle tas. Navets så kallade ”gränsdragningslista” – som reglerar 
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vem som ansvarar för vad i anläggningen – har, enligt medias rapportering, 

”uppfattats olika av ägaren och hyresgästen”.  

 

Det är nu det blir riktigt absurt. Till saken hör att ”ägaren” och 

”hyresgästen” är en och samma – nämligen Umeå kommun! Kommunen 

kan välja att lägga sin verksamhet i förvaltningsform, bolagsform eller 

stiftelseform. När det gäller ägandet och driften av Navet så har de 

styrande valt den sällsynt ologiska lösningen att låta badhusverksamheten 

ligga i både bolags- och förvaltningsform! Men det är i praktiken Umeå 

kommun som inte är överens med sig själv om ifall det är Umeå kommun 

eller Umeå kommun som är ansvarig för att hantera utbrott av legionella i 

Umeå kommuns badhus Navet.  

 

Absurditeterna slutar dock inte där. Det har även framkommit att Umeå 

Sport och Motion (USM), som driver gymmet i Navet, inte har behövt 

betala för sin elförbrukning under de nio (!) år som verksamheten bedrivits. 

Även i detta fall hänvisar olika delar av Umeå kommun 

(fritidsförvaltningen, INAB och Umeå Energi) till varandra för att förklara 

den absurda situation som uppstått.  

 

Under 2024 har media kunnat rapportera om minst två ytterligare 

absurditeter:  

* I december kunde vi läsa om hur politikerna i Tekniska nämnden dragit 

politikerna i Byggnadsnämnden inför mark- och miljööverdomstolen 

rörande bygglovet för ett LSS boende.  

* I november rapporterades det om att Miljö- och hälsoskyddsnämndens 

ordförande, på eget bevåg, beslutat att Tekniska nämnden skulle slippa 

betala viten för den bristande städningen på kommunens förskolor och 

skolor.  

 

Dessa incidenter drar tillsammans ett löjets skimmer över Umeå kommun. 

Men de blottlägger även en skrämmande avsaknad av politiskt ledarskap – 

som i slutänden går ut över umeborna.  

 

Mot denna bakgrund ställer vi följande frågor:  

1. Varför klarar inte olika delar av Umeå kommun att kommunicera med 
varandra?  
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2. På vem ligger ansvaret att kommunens olika verksamheter ska 
kommunicera med varandra?  

3. Vem har ansvaret för att hyresgäster hos Umeå kommun betalar sin 
elräkning till kommunen?  

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Umeå kommun och kommunkoncernen är en stor organisation med 

förvaltningar och bolag som delar på ansvaret för en bred palett av 

verksamheter och angelägenheter. Det är också en komplex organisation 

där olika delar styrs av olika regelverk inom den offentliga rätten, 

bolagsrätten och civilrätten. Därför är såklart en god förmåga till 

kommunikation och tydlighet i styrning och ledning av stor betydelse. 

Samtidigt är det viktigt att betona att olika delar av kommunen i vissa fall 

ska ha självständiga och åtskilda roller vid exempelvis myndighetsutövning.  

 

Svar på fråga 1 

I de allra flesta fall fungerar samverkan och kommunikation väl. Förmågan 

till samverkan, såväl inom kommunen som med andra samhällsaktörer, är 

nog ett av skälen till att Umeå når resultat som lyfts som goda exempel 

nationellt. Det gäller alltifrån förebyggande arbete, till tillväxt, ett levande 

föreningsliv, jämställdhet och goda livsvillkor. Men i vissa fall har 

samverkan inte fungerat och så fort det sker är det viktigt att de aktörer 

som är delaktiga analyserar vad som inte fungerat. Ibland behöver 

ansvarsfrågor redas ut för att få den tydlighet som saknats. Och ibland 

behöver frågorna lyftas politiskt så att vi kan se över strukturen för en 

verksamhet. I de exempel som interpellanterna tar upp pågår åtgärder för 

att rätta till det som har blivit fel och se över hur arbetet kan förbättras 

framåt.  

 

Svar på fråga 2  

Alla verksamheter och företrädare för dessa på såväl förvaltningsnivå som 

bolagsnivå och politisk nivå ska givetvis jobba för att kommunikation och 

ansvarsfördelning fungerar väl. På operativ nivå har företrädare för 

förvaltningar och bolag ett ansvar för att de olika organisationerna och 

deras personal samarbetar på ett bra sätt. Kommunen och de kommunala 
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bolagen har också riktlinjer för kommunikation och samverkan i olika frågor 

samt samverkansforum där förvaltningschefer och bolagsledning ingår.  

 

Från politikens sida har vi ett ansvar att fatta beslut som ger 

förutsättningar för så goda strukturer som möjligt för styrning, ledning och 

kommunikation. Det är därför vi nyligen genomfört en stor reform av 

styrmodellen för Umeå kommun, förtydligat budget- och 

planeringsprocessen och lagt uppdrag i planeringsdirektiven som syftar till 

att öka samverkan över förvaltnings- och organisationsgränser.  

 

Svar på fråga 3 

Det korta svaret är att hyresvärden ansvarar för att hyresgästen betalar det 

den ska, exempelvis elkostnader. I det fall interpellanterna tar upp vad 

gäller Navet är INAB hyresvärd. Här har det tyvärr uppkommit oklarheter. I 

inledningen av projektet med Navet var tanken att primärkommunen skulle 

ansvara för hela anläggningen. Därav den tekniska konstruktionen där allt 

kopplades till Umeå Fritids avtal. Sedan förändrades detta men utan att 

vissa administrativa frågor reddes ut. USM har alltså varit INAB:s hyresgäst 

men el-abonnemanget har hanterats av Fritid. Därav de beklagliga 

oklarheter som nu uppstått.  
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§ 30 

 

Diarienr: KS-2025/00073 

Interpellation: Ansvar för den trasiga markvärmen i 

sjukhusbacken; Fredrik Rönn (C) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Fredrik Rönn, Christina Bernhardsson, Davis Kaza, 

Stefan Nordström och Lars Nilsson beslutar kommunfullmäktige att 

avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Fredrik Rönn (C) följande 

interpellation till tekniska nämndens ordförande.  

 

Ansvar för den trasiga markvärmen i sjukhusbacken 

 

P4 Västerbotten rapporterade den 9 januari om problem med den trasiga 

markvärmen i sjukhusbacken i Umeå. Markvärmesystemet frös sönder i 

februari 2012 och har sedan dess inte lagats. Situationen har lett till 

återkommande problem vid halka, vilket påverkar framkomligheten för 

både bussar och andra trafikanter. Busstrafiken har under de år som 

gått ökat mycket på denna sträcka. 

 

Busstrafiken tvingas emellanåt ledas om på grund av halka, och under 

snöovädret i december ställdes all busstrafik i Umeå in. Transdev 

framhåller att reparation av markvärmen är en viktig prioritering för att 

säkerställa framkomligheten för kollektivtrafik. 

 

Kommunen avstod från att reparera markvärmen när den gick sönder på 

grund av kostnader, men verkar nu ha omvärderat saken. Det är jättebra 

att reparationen av markvärmen nu prioriteras för genomförande under 

året. Men det väcker frågor om varför frågan inte har diskuterats mer 

utförligt i tekniska nämnden tidigare, särskilt med tanke på dess betydelse 

för framkomligheten. Även om ansvaret ytterst vilar på politikerna, är det 
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viktigt att belysa varför åtgärder har dröjt så länge, så att vi kan bli bättre i 

fortsättningen. 

 

Mina frågor till Christina Bernhardsson är därför: 

1. Tycker du som tekniska nämndens ordförande att det är acceptabelt 
om en annan väghållare skulle avstå från att genomföra reparationer 
som är nödvändiga för att hålla en väg körbar? 

2. Om svaret är nej, hur förklarar du som tekniska nämndens ordförande 
att det dröjt så länge innan kommunen beslutat att åtgärda 
markvärmen? 

 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Tack för interpellationen Fredrik, som ledamot i tekniska nämnden har du 

genom åren fått  information om detta problem vid nämndssammanträden 

så jag tror nog du redan vet detta. 

 

Kommunen försöker på flera sätt att underlätta för medborgarna att välja 

hållbart resande bl.a. genom att satsa på kollektivtrafiken. Den ska vara 

både attraktiv att välja och ha goda förutsättningar att utvecklas. För att 

det ska vara möjligt pågår ständigt en dialog och arbete i nära samverkan 

med Umeå Kommunföretag, UKF (ULTRA). Där diskuteras, planeras och 

prioriteras de satsningar som varje år genomförs för att förbättra 

kollektivtrafikens möjligheter. 

 

Markvärmen i Sjukhusbacken har varit en fråga som naturligtvis diskuterats 

genom åren. När funktionen initialt försvann och värmen slutade fungera 

så upplevdes det då inte som en betydande försämring för 

framkomligheten.  

 

När markvärmen var i gång upplevdes ett antal nackdelar med den. Det 

uppstod återkommande problem med att tinad snö rann nerför backen och 

bildade iskanter vid alla skarvar på bron och vid brofästet där markvärmen 

tog slut, behövdes de rivas bort is dagligen vid nederbörd. Det hände även 

då att bussar fastnade i backen vid större snöfall på grund av att mark 

värmen inte hann tina snön tillräckligt snabbt. Därför ansågs fördelarna och 
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nackdelarna med mark värmen i relation till att halkbekämpa i större 

omfattning väga jämnt.  

 

Det är först nu med tätare trafik, de längre elbussarna och deras dåliga 

framkomlighet på vintern som problemen har ökat. Kostnaden för 

uppvärmningen var hög och låg 2012 på cirka 500 000 kr. årligen. Alla 

kostnader innebär förstås alltid en prioritering, vilka satsningar ger bäst 

resultat? 

 

När markvärmen gick sönder så började bron halkbekämpas i större 

utsträckning och det upplevdes då att det fungerade i stort sett lika bra för 

framkomligheten som innan. 

 

Allt eftersom åren har gått har busstrafiken ökat och nya elbussar, särskilt 

de långa dragspelsbussarna, med betydligt sämre förmåga att klara 

vinterväglaget trafikerar sjukhusbacken. Vilket har gjort att problemen med 

framkomligheten på sjukhusbacken har ökat succesivt. Därför har nu, i 

dialog med kollektivtrafiken beslut fattats att återställa markvärmen i 

backen.  

 

Svar på frågorna du ställer blir följande: 

1) Det är alltid väghållarens ansvar att vägen är körbar.  
 

2) Prioriteringarna har gjorts i samråd med UKF. Från början tycktes 

lösningen med manuell vinterväghållning fungera väl, men 

allteftersom problemen ökat har behovet av markvärmen aktualiserats 

igen och nu har beslut fattats återställa den. 
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§ 31 

 

Diarienr: KS-2025/00076 

Interpellation: Varför rasar Umeå i Hemtjänstindex? 

Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr, Carin Nilsson, Maria Lindvall, Lotta 

Holmberg, Davis Kaza, Lars Nilsson, Åsa Bäckström, Hanna Lundin Jernberg, 

Anders Ågren och Fredrik Rönn beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 

följande interpellation till äldrenämndens ordförande. 

 

Varför rasar Umeå i Hemtjänstindex? 

I snart tjugo års tid har Umeå kommun erbjudit valfrihet inom hemtjänst 

vilket måste ses som unikt i jämförelse med andra kommuner. 

Valfrihetsreformen har gett människor betydligt större inflytande  

över sin vardag där det blivit en självklarhet att kunna välja utförare. 

Kvaliteten och kundnöjdhet har ökat och Umeå har länge legat högt 

resultatmässigt i både öppna jämförelser och Hemtjänstindex. 

Kundnöjdhet har varit på 90% och för två år sedan var kommunen rankat 

på plats 12 i Sverige. Ett imponerande resultat att vara stolt över. 

 

För två år sedan var det särskilt områdena biståndshandläggning och 

utförande som bidrog till den höga placeringen. Umeå fick höga betyg för 

anpassningen av biståndsbeslut och personalens lyhördhet och 

hänsynstagande. Resultatet som presenterades i december 2024 visar 

tyvärr inte alls lika goda resultat. Umeå har sjunkit till plats 80 och nu är det 

just biståndsbedömningen som utmärker sig som sjunkit från plats 51 till 

plats 187!! Frågan blir vad har hänt? 
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En stor förändring som har skett under 2024 är att kommunen slutat med 

individuella bedömningar av tid och infört fasta schabloner. Tidigare 

individanpassade beslut korrigeras nu ned till schablon utan att 

information ges, varken till den enskilde eller dennes närstående. Insatsen 

(till exempel dusch eller städ) är kvar, men ska utföras på kortare tid. 

Tidigare schablontider som fungerat som en minimigräns för hur lite hjälp 

som kunde beviljas, har alltså nu i stället omvandlats till ett maxtak. 

Förutom området biståndshandläggning, som tappat stort, har kommunen 

har också tappat poäng under punkterna information och utförande. Det är 

bristande kommunikation och information till brukare och anhöriga samt 

kvaliteten i själva utförandet av hemtjänsten som har minskat.  

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor: 

1. Med tanke på det kraftiga tappet i biståndsbedömningen, vilka 
konkreta åtgärder planerar du som äldrenämndens ordförande att 
vidta för att återställa förtroendet och förbättra kvaliteten? 
 

2. Är du beredd att omvärdera beslutet att använda fasta schablontider 
om det visar sig att detta har en negativ effekt på både kvalitet och 
kundnöjdhet? 

 

3. Hur säkerställer kommunen att de som inte själva kan föra sin talan 
eller saknar anhöriga, får sina behov rättvist bedömda och 
tillgodosedda?   

 

Carin Nilsson (S), äldrenämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

Jag vill inleda med att säga att det är angeläget att vi i äldrenämnden 

analyserar förändringen i hemtjänstindex och inventerar vad den kan bero 

på. Frågan togs upp på nämndens sammanträde 30 januari 2025.  

Hemtjänstindex sammanfattar en mängd olika uppgifter och 

undersökningar. Indexet, som tagits fram av SPF Seniorerna med stöd från 

Allmänna arvsfonden, publicerades första gången i november 2022 och 

uppdateras årligen. Då det är under utveckling kan frågor justeras från år 

till år, vilket kan påverka resultatet.  

 

Den nationella brukarenkäten är en sådan del som ingår i indexet, där den 

enskilde har möjlighet att bedöma hemtjänstens kvalitet. Enkäten 
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besvarades dock innan debatten om schablontider tog fart och resultatet 

2024 kan således inte kopplas samman med detta. Det är viktigt att åter 

påminna om att det alltid görs en individuell bedömning av behov av 

insatser som ett led i biståndshandläggarens utredning. Ingen förändring 

har skett i det avseendet.  

 

Schablontid är varken en minimitid eller en maxtid för utförande av insats. 

Schablontiden är en genomsnittlig tid/insats som används för att kunna 

reglera ersättning till utförare samt att utgöra del av nivå som fastställer 

avgift för den enskilde.  

 

Svar på fråga 1 

Äldrenämnden fick en genomgång och presentation av hemtjänstindex 

samt de av förvaltningen planerade åtgärderna på sammanträdet 

torsdagen den 30 januari. Det första steget är att ta del av analysen så att 

vi alla i äldrenämnden har tagit del av samma information och fått en 

förståelse för de olika delar som ligger bakom resultatet. 

 

Svar på fråga 2 

Genomsnittlig tid för olika insatser är inte ett politiskt beslut. Den enskilde 

ska försäkras skälig levnadsnivå genom att få beviljade insatser 

tillgodosedda. Det kan finnas fler olika anledningar till försämrat resultat 

och det är viktigt att först veta varför.  

 

Svar på fråga 3 

Det är inte någon skillnad i förfaringssättet nu gentemot tidigare och har 

ingen koppling till schabloner. Det individuella biståndsbeslutet följs alltid 

upp. Alla utförare ska även fortsättningsvis meddela biståndshandläggaren 

om behov av insatser förändras. Biståndshandläggaren tar kontakt med 

den enskilde och gör en bedömning. 
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§ 32 

 

Diarienr: KS-2025/00077 

Interpellation: Etableringar av totalförsvarsviktiga 

verksamheter i Umeå; Alf Molin (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Alf Molin, Hans Lindberg, Anders Ågren och 

Marie-Louise Rönnmark beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Alf Molin (L) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Etableringar av totalförsvarsviktiga verksamheter i Umeå 

 

Vid den årliga konferensen Folk och försvar i Sälen inledde statsministern i 

år med orden ”det råder inte krig men inte heller fred”. Med det ville han 

sannolikt inskärpa allvaret i den tid vi lever i. 

 

Självklart är det så att mycket av vad som pågår i vår omvärld och på 

hemmaplan har vi liten kunskap om och ska ha så. Det är säkerhets- och 

försvarspolitikens natur. Men icke förty så pågår mycket som är öppet och 

ska vara öppet utan sekretess för att skapa förståelse för situationen. 

 

Det ekonomiska anslaget till det militära och civila försvaret har ökat och 

ytterligare ökning kan inte uteslutas enligt statsministern. Det innebär att 

det för närvarande i Sverige pågår en upprustning i syfte att förhindra en 

väpnad konflikt i vårt närområde och land. Detta berör inte enbart staten 

utan även kommuner och regioner samt övriga civilsamhället vilka har ett 

stort ansvar att ta. 

 

Under året avser regeringen fatta beslut om ytterligare etablering av en 

utbildningsplattform som kan komma att ligga i norra Sverige. Umeå har 
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goda förutsättning att tillgodose Försvarsmaktens önskemål och behov. 

Här finns ett etablissemang men främst ett skjutfält som går att nyttja 

omedelbart. Umeå är också en attraktiv plats att bo och leva i för 

försvarsmaktens personal.  

 

Samtidigt pågår en diskussion där representanter för vår kommun varit 

inblandad om upprustning och etablering av underhållsförbindelser från 

Atlanten i Norge till Finland. Där är den i Finland pågående diskussionen 

om en fast förbindelse över Kvarken en del. I den frågan finns många 

tankar och idéer inom kommunen. Men på vilket sätt samspelar de med 

Försvarsmaktens syn på en eventuell förbindelse? 

 

Dessutom pågår en diskussion om etablering av någon form av 

underhållsdepå eller motsvarande i norra Sverige för att möta ett 

eventuellt behov av stöd till Finland i händelse av en allvarlig konflikt i 

nordöstra Europa. Umeå har med tiden blivit en av norra Sveriges största 

underhållsterminaler dit flera stora företag förlagt sina etableringar. Den 

nya rangerbangården och hamnen är exempel på kommunens betydelse. 

 

Med denna översiktliga bakgrund vill jag därför ställa följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg som förhoppningsvis inte 

skall mötas av ett svar att sekretessen omöjliggör att redovisa 

kommunledningens agerande och uppfattning. 

 

1. På vilket sätt arbetar kommunledningen för att underlätta och bidra 
till att Försvarsmakten snabbt kan upprätta en ytterligare 
utbildningsplattform i Umeå om Försvarsmakten skulle vilja det? 
 

2. På vilket sätt arbetar kommunledningen för att underlätta och bidra 
till att underhållsförbindelser från atlantkusten till Finland snabbt 
kan etableras och nyttjas? 

 

3. På vilket sätt arbetar kommunledningen för att underlätta och bidra 
till att en lokalisering av en underhållsdepå eller motsvarande 
etableras till Umeåområdet? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 
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Svar på fråga 1 

Vi har en god och tät dialog med Försvarsmakten både lokalt, regionalt och 

nationellt och har vid flera tillfällen signalerat att vi står beredda att 

samverka för att åstadkomma en utbyggnad av försvarets verksamheter. 

I Umeå finns Totalförsvarets Skyddscentrum, SkyddC och Totalförsvarets 

Forskningsinstitut, FOI. Dessa två enheter är Sveriges centra för utbildning 

och forskning inom CBRNE (kemiska, biologiska, radiologiska och nukleära 

medel). FOI har världsledande laboratorier för test och forskning och 

SkyddC utbildar inom CBRNE. Umeå kommun värnar Försvarsmaktens 

utveckling inom dessa områden. Försvarsmakten ser Umeå som Sveriges 

kunskapscentra inom CBRNE och medlemskapet i Nato kommer att 

innebära ökade utbildningsaktiviteter även från internationella enheter.  

 

Svar på fråga 2 

Umeå kommun arbetar aktivt med frågan i flera olika forum, vid olika 

sammankomster och med egna aktiviteter. Genom Kvarkenrådet, som jag 

företräder som ordförande för infrastrukturberedningen, bedriver vi ett 

aktivt arbete för att lyfta hela det öst-västliga stråket i samarbete med ett 

stort antal kommuner och regioner från Mo i Rana till Vasa. Umeå kommun 

och Vasa stad deltar även i den finska utredningen, där utredare besökt 

Umeå och Vasa under hösten. Umeå kommun har även tagit upp 

möjligheterna med Försvarsmakten lokalt, regionalt och nationellt.  

 

Svar på fråga 3 

Umeå kommun uppfattar att Umeås egen rådighet och läge är intressant 

men att Försvarsmakten i dagsläget fokuserar på uppbyggnad där man 

redan i dag är lokaliserade. Man uttrycker dock att detta gäller i dagsläget 

och att ett långsiktigt arbete pågår. Umeå kommun bevakar utvecklingen 

och för dialog såväl lokalt och regionalt som nationellt. 
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§ 33 

 

Diarienr: KS-2025/00078 

Interpellation: Funktionsrättsperspektivet i 

kommunens arbete; Maria Lindvall (-)(L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maria Lindvall och Tomas Wennström beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maria Lindvall (-) (L) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Funktionsrättsperspektivet i kommunens arbete 

Kommunens arbete påverkar personer med funktionsnedsättning i många 

aspekter av livet, från utbildning och arbetsmarknad till boende och 

samhällsservice. Trots detta är kopplingen till FN:s konvention om 

rättigheter för personer med funktionsnedsättning 

(Funktionsrättskonventionen) många gånger bristfällig i de beslut och 

strategier som tas i våra nämnder och beslutande organ. 

 

Funktionshinderrådet fyller en viktig funktion, men det finns en oro för att 

rådets roll och mandat inte fullt ut säkerställer att personer med 

funktionsnedsättning har möjlighet till inflytande i beslut som rör dem. Det 

är också värt att notera att rådets nuvarande namn, 

"Funktionshinderrådet," inte speglar ett rättighetsbaserat synsätt, något 

som är centralt i Funktionsrättskonventionen. 

 

Trots att Funktionsrättskonventionen är ett juridiskt bindande dokument 

som Sverige åtagit sig att följa, är det svårt att hitta någon tydlig hänvisning 

till konventionen i kommunens egna styrdokument och beslut. Detta är 

anmärkningsvärt och väcker frågan om kommunen verkligen tar sitt ansvar 

för att säkerställa rättigheter för personer med funktionsnedsättning. Jag 
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ser fram emot att få diskutera hur vi kan åtgärda detta strukturella 

förbiseende tillsammans i fullmäktige. 

 

Med anledning av detta vill jag ställa följande frågor till 

kommunstyrelsens ordförande Hans Lindberg (S): 

 

1. Hur säkerställer kommunen att Funktionsrättskonventionen 
tillämpas som vägledande princip i beslut och processer i nämnder 
och andra beslutande organ? 
 

2. Finns det ett behov av att uppdatera rådets namn till 
"Funktionsrättsrådet" för att bättre reflektera ett rättighetsbaserat 
perspektiv? 

 

Syftet med denna interpellation är att skapa en konstruktiv dialog om hur 

kommunen kan säkerställa ett inkluderande och rättighetsbaserat 

arbetssätt, där alla medborgare har möjlighet till delaktighet och inflytande 

i frågor som rör deras vardag. Jag ser fram emot att få diskutera detta i 

fullmäktige. 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till funktionshinderrådets ordförande Tomas Wennström (S) 

som lämnar följande skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 

Alla nämnder har ansvar för Funktionsrättskonventionen inom sina 

ansvarsområden och uppdrag. Kommunstyrelsen leder och samordnar 

utveckling av strategiskt viktiga områden som inte har fördelats till annan 

nämnd, bland annat utvecklingen av social hållbarhet där utvecklingen av 

funktionshinderarbetet kan anses ingå. De senaste åren har 

kommunstyrelsen inom funktionshinderområdet fokuserat på att, i samråd 

med nämnderna och funktionshinderorganisationerna, ta fram Plan för 

Etapp 2, Program för tillgänglighet. Den beslutades av kommunstyrelsen 

hösten 2024 och de nämnder och bolag som berörs ska omhänderta de 

övergripande aktiviteterna i bakgrundsdelen på ett för dem lämpligt sätt i 

sin styrning.  
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Nyligen har SLK tillsammans med funktionsrättsorganisationerna börjat 

arbetet med att ta fram ett förslag till föreskrift för Umeå kommuns 

funktionshinderråd. När föreskriften finns på plats alltså när ramverket är 

tydligt, så kommer det att underlätta både för kommunen och för 

funktionshinderorganisationerna, att fokusera på innehållet. Föreskriften 

kommer också ge stabila förutsättningar för att inom kommunen jobba 

vidare med att göra samråd och samverkan med funktionshinderföreningar 

till en naturlig del av beredningen av ärenden som påverkar personer med 

funktionsnedsättning.  

 

Program för tillgänglighet är kommunens övergripande program för 

funktionshinderarbetet. Det beslutades av kommunfullmäktige år 2018. 

Det kan behöva ses över hur funktionshinderarbetet i kommunen ska 

styras övergripande nu när kommunen sedan 2021 har Riktlinjer för 

aktiverande styrning. Så interpellationen lyfter en viktig fråga, men det är 

för tidigt att säga hur den övergripande styrningen av 

funktionshinderarbetet ska se ut och hur Funktionsrättskonventionen ska 

hänvisas till eller integreras i den övergripande styrningen. Diskussion om 

det är välkommet!  

 

Svar på fråga 2 

Det är en bra fråga. Kommunala handikapprådet bytte namn till Umeå 

kommuns funktionshinderråd år 2014. Sedan dess har betydelsen av ordet 

funktionshinder ändrats. Idag syftar funktionshinder inte på en egenskap 

hos personer. Funktionshinder syftar idag på de hinder som personer med 

funktionsnedsättning möter i samhället. Därför säger vi inte längre 

”funktionshindrade” utan ”personer med funktionsnedsättning”. Det är 

inte idealiskt att rådets namn bygger på det vi vill arbeta bort – hinder. Det 

vore på många sätt bättre om rådets namn syftade på det som ska uppnås, 

rättigheter för personer med funktionsnedsättning.  

 

Det finns en paraplyorganisation som heter Funktionsrätt, tidigare HSO. 

Ledamöter i rådet har uttalat att det inte finns en önskan att gå över till att 

ersätta funktionshinder som begrepp med funktionsrätt. Till exempel: man 

önskar fortsätta säga funktionshinderarbete, funktionshinderrörelsen, 

Funktionshinderrådet. Diskussionen om rådets namn kan fortsätta att föras 

med funktionshinderrörelsen under arbetet med förslag till föreskrift för 
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Umeå kommuns funktionshinderråd. Om namnet ska bytas så kan det 

göras när den nya föreskriften beslutas. Det är kommunstyrelsen som 

slutligen beslutar om föreskriften men förslaget tas fram av 

funktionshinderrådet, och föreskriften behöver också samrådas med 

funktionshinderrörelsen i Umeå innan beslutet fattas.  
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§ 34 

 

Diarienr: KS-2025/00175 

Interpellation: Stjernkvist - utredningens påverkan 

på Umeåregionens gymnasieskolor; Maja Westling 

Palmberg (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen till nästa sammanträde då interpellanten 

inte närvarar vid ärendets behandling. 

Ärendebeskrivning 

Maja Westling Palmberg (C) har inkommit med en interpellation till 

gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens ordförande. 
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§ 35 

 

Diarienr: KS-2025/00176 

Interpellation: Finns ett kommungemensamt ansvar 

för socialtjänstens omställning? Liv Zetterberg (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Liv Zetterberg, Hans Lindberg, Hanna Lundin 

Jernberg, Igor Hell, Davis Kaza, Ellen Ström, Tobias Holmbom, Mattias 

Larsson, Carin Nilsson, Janet Ågren och Andreas Lundgren beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Liv Zetterberg (V) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Finns ett kommungemensamt ansvar för socialtjänstens  

omställning? 

 

Den 1 juli 2025 träder den nya socialtjänstlagen i kraft: En förebyggande 

socialtjänstlag – för ökade rättigheter, skyldigheter och möjligheter (Prop. 

2024/25:89). Den nya lagen ska skapa en förebyggande, tillgänglig, 

jämställd och kunskapsbaserad socialtjänst. Implementeringen av  

den nya lagen beskrivs som den största förändringen av socialtjänsten 

sedan 1980-talet. Syftet med den nya lagen är att möta nya 

samhällsutmaningar genom att socialtjänsten ska nå människor tidigt, 

innan problem uppstått eller vuxit sig stora, att sänka trösklarna och 

erbjuda snabbare insatser på enklare sätt än idag, och att verksamheten 

ska bedrivas i enlighet med vetenskap och beprövad erfarenhet. Detta är 

en förändring som efterfrågats av i princip samtliga aktörer på fältet under 

en längre tid. Det är också en inriktning som stöddes både av den tidigare  

regeringen som tillsatte utredningen och den nuvarande regeringen som 

nu implementerar den. 

 



Sida 30 av 57 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2025-02-24 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Det råder konsensus kring det faktum att ett proaktivt och förebyggande 

arbetssätt blir samhällsekonomiskt lönsamt i längden. Men samtidigt 

innebär både införandet av nya arbetssätt och själva omställningen i sig att 

man under en period kommer får ökade kostnader. Detta förväntas alltså i 

Umeå ske samtidigt som individ- och familjenämnden konsekvent har  

underfinansierats av styrande partier. I 2025 års budget saknas medel till 

ökade volymer vilket kommer att tvinga nämnden till nedskärningar för att 

hålla de ekonomiska ramarna. Budgetåtstramningarnas effekt på 

nämndens förebyggande arbete märks tydligt när öronmärkta medel för 

att arbeta förebyggande i stället går till att täcka upp för underskotten i 

nämnden och viktiga insatser skjuts på framtiden för att spara pengar. 

 

SKR betonar att den stora omställning som socialtjänsten står inför måste 

vara en kommungemensam fråga. Ett tips från SKR är att arbetet bör 

förankras i kommunstyrelsen för att hela kommunen tillsammans ska 

kunna staka ut en gemensam riktning med gemensamma mål. Med 

anledning av nödvändigheten av ett kommungemensamt ansvar för 

socialtjänstens omställning ställer jag följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande Hans Lindberg: 

 

Frågor: 

1. Anser du att individ- och familjenämnden har fått ändamålsenliga 
ekonomiska förutsättningar för att kunna arbeta mer förebyggande i 
enlighet med de nya lagkraven och Umeå kommuns höga ambitioner? 

2. Om så är fallet, varför har då de medel som specifikt öronmärkts till 
förebyggande åtgärder i enlighet med UVTS använts till övriga 
driftskostnader och varför har förebyggande insatser i nämnden 
pausats? 

3. Hur planerar styrande partier att förändra fördelningen av medel till 
individ- och familjenämnden när det förebyggande arbetet blir 
lagstadgat? 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

Interpellanten ställer frågor om budgeten för individ- och familjeomsorgen 

och huruvida ramarna ger förutsättningar till att arbeta förebyggande i 

enlighet med nya socialtjänstlagen. Huvudsyftet med den nya 

socialtjänstlagen är att skapa möjlighet att jobba förebyggande och tidigt i 
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större utsträckning, det innefattar fler verksamheter än socialtjänsten. 

Detta för att minska risken att sociala problem uppstår och/eller att de blir 

stora. Även om socialtjänsten i Umeå redan idag har en hel del 

förebyggande och tidiga insatser behövs det göras mer för att stärka detta 

arbete. Socialtjänsten möter en bred målgrupp med omfattande 

problematik, där insatserna för att möta behoven är kostsamma och 

omfattande. I enlighet med intentionerna i den nya lagen behöver 

socialtjänsten bygga ut och förstärka det förebyggande arbetet och de 

insatser som ges tidigt.   

 

I vanlig ordning fattade fullmäktige beslut om de kommunala 

budgetramarna för 2025 som beslutades om i juni 2024. När budgeten 

fördelas behöver ansvar tas, och det är flera olika aspekter som måste 

vägas in i den helhetsbedömning som görs. Hänsyn måste tas utifrån 

nämndernas förutsättningar, helhetsperspektivet så långt det bara går, 

samt vad som utgör god ekonomisk hushållning. Det sistnämnda innebär 

att både kommunens finansiella mål och verksamhetsmässiga 

grunduppdrag ska uppnås, att verksamheten bedrivs långsiktigt, 

ändamålsmässigt och effektivt och att ekonomiska aktiviteter sker i 

enlighet med lagar, regler och etablerade normer. Den ekonomiska 

planeringen utgår från försiktighetsprincipen och verksamheternas 

nettokostnader får inte öka snabbare än skatteintäkter, generella 

statsbidrag, utjämning och finansnetto. Individ- och familjenämndens 

budgetramar fastställs av fullmäktige, och sedan är det upp till nämnden 

att prioritera de resurser de tilldelats.  

    

Fördelningen av medel till kommunens olika nämnder och verksamheter är 

ett beslut som fattas i och med att budgeten tas i fullmäktige. När det 

gäller fördelning av medel är det viktigt att en helhetsbedömning görs för 

att kunna ge bästa möjliga förutsättningar till alla olika verksamheter att 

utföra sina uppdrag på bästa sätt.   
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§ 36 

 

Diarienr: KS-2025/00177 

Interpellation: Vill Umeå kommun riskera att bygga 

obrukbara LSS-boenden? Liv Zetterberg (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Liv Zetterberg, Christina Bernhardsson, Tobias 

Holmbom, Ellen Ström, Hanna Lundin Jernberg, Igor Hell, Davis Kaza och 

Andreas Lundgren beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Liv Zetterberg (V) följande 

interpellation till tekniska nämndens ordförande. 

 

Vill Umeå kommun riskera att bygga obrukbara LSS-boenden? 

 

I Socialstyrelsens allmänna råd (§3 SOSFS 2002:9) anges att gruppbostäder 

enligt 9 § 9 LSS inte ska samlokaliseras, det vill säga inte byggas 

tillsammans med eller i nära anslutning till andra gruppbostäder eller daglig 

verksamhet, för att undvika en institutionell prägel. I december  

2023 valde styrande partier i individ- och familjenämnden att frångå denna 

princip genom att fatta det principiella beslutet att Umeå kommun 

framgent ska beställa och verkställa beslut om gruppbostäder i två 

våningsplan där så bedöms möjligt. 

 

Vänsterpartiet tillsammans med övriga oppositionspartier var kritiskt 

inställda till detta beslut. Månaden efter ställde därför Vänsterpartiet i en 

interpellation riktad till individ- och familjenämndens ordförande. I 

interpellationen ställdes frågor om hur Socialdemokraterna såg på risken 

för en förskjutning mot storskalighet och problemet med att gå mot 

Socialstyrelsens tydliga rekommendationer. Det svar som gavs kretsade till 

stor del kring det nödvändiga i att genomföra denna förändring av 

kompetensförsörjningsskäl. Ordförande konstaterade att dessa  
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rekommendationer inte kunde likställas med lagkrav och därför inte 

behövde beaktas. 

 

Regeringen har nu gett Myndigheten för vård- och omsorgsanalys 

uppdraget1 att undersöka i vilken omfattning som gruppbostäder enligt LSS 

samlokaliseras. Bakgrunden till detta är den ökade omfattningen av just 

samlokaliseringslösningar och hur dessa riskerar att motverka syftet  

med LSS, konventionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning i Sverige samt FN:s skärpta krav på 

avinstitutionalisering av funktionshinderpolitiken i landet. Resultatet av  

denna granskning kommer att redovisas senast den 5 juni 2026. 

 

Uppdraget kan tolkas som ett tecken på att även regeringspartierna ser 

potentiellt ökade risker med den eskalerade samlokaliseringen som följt 

kommunernas bristande följsamhet till Socialstyrelsens allmänna råd. Det 

är ett rimligt antagande att striktare regelverk kring samlokalisering kan 

komma att föreslås som ett resultat av granskningen. I det läget riskerar  

Umeå kommun att stå med planerade eller färdigställda LSS-boenden som 

inte längre kan nyttjas till det ändamålet. 

 

Av denna anledning vill Vänsterpartiet återigen lyfta ämnet till debatt, och 

ställer följande fråga till tekniska nämndens ordförande Christina 

Bernhardsson (S): 

 

Fråga: 

Med tanke på den omfattande granskning som nu genomförs, bör inte 

Umeå kommun avvakta verkställande av beslutet om samlokalisering av 

LSS-bostäder tills dess att granskningens resultat och förslag på åtgärder 

redovisats? 1 https://www.vardanalys.se/pagaende-projekt/undersoka-om-vissa-regler-

i-lss-foljs-gallande-gruppbostader/ 

 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Inom Umeå kommun finns idag över 50 gruppboenden i kommunal regi. 

Behovet är fortsatt relativt stort och kommunen fortsätter att prioritera 

dessa så att de behov som finns kan lösas.  
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Många olika boendeformer finns och behövs, bland annat LSS-boenden för 

barn och unga och LSS-boende för vuxna i form av serviceboenden och 

gruppboenden. För att möta upp dessa behov behöver olika former av 

byggnader och lösningar användas, särskilt då resurserna är begränsade.  

En LSS bostad ska vara likvärdig med andra boendeformer. Men det 

betyder inte att det idag är lika vanligt att gemeneman bor i enplansvilla, 

utan snarare är majoriteten av bostäderna i flervåningshus. Att kommande 

LSS boenden kan integreras in i nya områden är viktigt att arbeta för.  

Det är svårt att få till boenden i en alltmer tätbyggd stad, lämplig tomtmark 

är en starkt begränsande faktor. Kompetensförsörjning är en annan 

utmaning, inte minst om boendet är mer avlägset placerat. Även närhet till 

nödvändig infrastruktur som gång och-cykelvägar samt kollektivtrafik styr 

mot att byggandet av gruppboenden bör ske inom det vi kallar 5-km 

staden. 

 

Svar på frågan 

Interpellanten försöker framställa att detta är olagligt men faktum är ju att 

det inte är prövat. Skulle det visa sig att detta inte är förenligt med 

lagstiftningen så kommer kommunen följa det och lokalerna kunna 

användas till annat. Behov finns. 

 

Den absoluta majoriteten gruppbostäder är enskilda mindre enheter som 

inte är samlokaliserade, och även framgent byggs det huvudsakligen så.  

På 3 platser planeras det för att två gruppbostäder samlokaliseras i en 

tvåplansbyggnad, för att kunna möta de behov som finns. I skrivande stund 

är bara ett av projektet uppstartat. Möjligheten till tvåplansbyggnader, 

med lämplig volym, önskas numer i detaljplaner för att ha valfriheten om 

behovet uppstår.  

 

Andra typer av samlokalisering finns redan, t ex två gruppbostäder på 

samma fastighet, eller gruppbostad och servicebostad på samma fastighet. 

Beslutet att bygga två gruppbostäder i 2 plan innebär inte att 

samlokalisering är någon ny huvudregel, det är från IFNs sida ett så kallat 

utökat försök som tekniska nämnden arbetar för att verkställa.  
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§ 37 

 

Diarienr: KS-2025/00195 

Interpellation: Hur ser simkunnigheten ut hos barn 

och ungdomar i Umeå kommun? Hanna Lundin 

Jernberg (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen till nästa sammanträde på grund av 

tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Hanna Lundin Jernberg (L) har inkommit med en interpellation till 

kommunstyrelsens ordförande. 
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§ 38 

 

Diarienr: KS-2025/00196 

Interpellation: Ger S och MP Sjöbacka en ärlig 

chans? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen till nästa sammanträde på grund av 

tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Åsa Bäckström (V) har inkommit med en interpellation till äldrenämndens 

ordförande. 
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§ 39 

 

Diarienr: KS-2024/00170 

Motion 3/2024: Införande av DIS (Dynamiskt 

inköpssystem) i Umeå kommun; Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motionen besvarad. 

 

Reservation 

Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Kristdemokraterna föreslår i motion att Umeå kommun ska införa DIS 

(Dynamiskt inköpssystem). 

 

Nya avtal är precis tecknade avseende livsmedel grossist, mejeriprodukter 

animaliska, frukt grönt och processade produkter samt bröd- och 

bageriprodukter.  

 

Avtalstider: 

Livsmedel 2024 Grossist, ramavtal löper från och med 2024-03-01 till och 

med 2026-02-28 med option om 2 år. 

Mejeriprodukter animaliska, ramavtal löper från och med 2024-03-01 till 

och med 2026-02-28 med option om 2 år. 

Frukt grönt och processade produkter, ramavtal löper från och med 2024-

03-01 till och med 2026-02-28 med option om 2 år. 

Bröd -och bageriprodukter, ramavtal löper från och med 2024-08-15 till 

och med 2026-08-14 med option om 1+1 år. 
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I avtal Livsmedel 2024 Grossist samt avtal Frukt grönt och processade 

grönsaker, finns det upptaget att vi kan upphandla via DIS system i e-Avrop 

alternativt skriva avtal eller kontrakt.  

 

I avtalspunkten Avgränsningar framgår: 

 

INKÖP AV LIVSMEDEL UPP TILL DIREKTUPPHANDLINGSGRÄNSEN 

Inköp av livsmedel upp till direktupphandlingsgränsen ska kunna 

genomföras under avtalsperioden för att stödja mikro/små/mindre 

livsmedelsproducenter i Västerbotten. Direktupphandlingsgränsen 

(700 000SEK) är per år och per produktgrupp, kolonial, frukt o grönt, fryst, 

färskt kött o chark etcetera.  

 

Inköpen kan ske direkt från säljare till köpare, via dynamiskt inköpssystem 

(DIS) alternativt den formen som blir bästa lösningen för köpare och säljare. 

Det kan även medföra att avtal sluts mellan köpare och säljare.” 

Beslutsunderlag 

Motion nr 3/2024 

Beredningsansvariga 

Urban Dahlberg, Upphandlingschef 

Dick Ekström, Upphandlare 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(att anse motionen besvarad). 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag (att 

anse motionen besvarad). 

Veronica Kerr (KD) och Maja Westling Palmberg (C) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag (att anse motionen 

besvarad) mot bifall till motionen. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar att anse motionen besvarad. 
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Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Veronica Kerr, Janet Ågren, Anders Ågren, Marika 

Atlegrim, Åsa Bäckström och Hanna Lundin Jernberg.  

 

Yrkanden 

Veronica Kerr (KD) och Hanna Lundin Jernberg (L) – Bifall till motionen. 

 

Janet Ågren (S), Anders Ågren (M), Marika Atlegrim (AP) och Åsa 

Bäckström (V) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Veronica Kerr, för Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Upphandlingsbyrån   
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§ 40 

 

Diarienr: KS-2024/00267 

Motion 7/2024: Utveckla och utöka Fritidsbankens 

verksamhet i Umeå; Lennart Arvidsson (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motionen besvarad. 

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Lennart Arvidsson (V) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige med 

rubriken ” Utveckla och utöka Fritidsbankens verksamhet i Umeå”.  

Motionären föreslår;  

 att Umeå kommun utreder och skapar förutsättningar för att utöka 
Fritidsbankens verksamhet genom att starta en fritidsbank på Ersboda  

 att processen med att etablera Fritidsbanken på Ersboda inleds senast 
två år efter det att motionen antagits av Umeå kommunfullmäktige. 

 

Fritidsnämnden har yttrat sig och beslutade om bifall till motionens första 

att-sats och avslag på motionens andra att-sats med hänvisning till att ett 

beslut om etablering inte kan tas förrän utredning är gjord. 

 

Jämställdhetsutskottet har yttrat sig och beslutat i enlighet med 

fritidsnämnden. 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla motionens första att-sats 

att avslå motionens andra att-sats. 
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Beslutsunderlag 

Motion 

Fritidsnämndens yttrande 2024-08-28 

Jämställdhetsutskottets yttrande 2024-11-07 

Beredningsansvariga 

Fritidsnämnden 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Bifall till att 

anse motionen besvarad. 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till att anse motionen besvarad mot bifall till motionen. Ordföranden 

finner att utskottet beslutar att bifalla att anse motionen besvarad. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag (att 

anse motionen besvarad). 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Lars Forsgren (SD) – Avslag till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag (att anse motionen 

besvarad) mot bifall till motionen mot avslag till motionen. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen beslutar att anse motionen besvarad. 
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Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Bore Sköld, Hans Lindberg, Davis Kaza, Lars Forsgren, 

Lena Andersson, Mariam Salem, Anders Norqvist, Lucas Nilsson, Lars 

Brännström, Åsa Bäckström och Maria Lindvall. 

 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) och Åsa Bäckström (V) – Bifall till motionen. 

 

Hans Lindberg (S), Lena Andersson (M), Mariam Salem (MP), Anders 

Norqvist (L), Lucas Nilsson (KD) och Lars Brännström (MP) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 

 

Davis Kaza (AP) och Maria Lindvall (-) (L) – Bifall till första att-satsen och 

avslag till den andra att-satsen. 

 

Lars Forsgren (SD) – Avslag till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen mot avslag till motionen mot bifall till första att-satsen och avslag 

till andra att-satsen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Bore Sköld, för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Fritidsnämnden   
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§ 41 

 

Diarienr: KS-2024/00659 

Motion 9/2024: Fallolyckor; Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motionen besvarad. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har till kommunfullmäktige anmält motionen 

Fallolyckor. Motionären föreslår att: 

 

 Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra undersökning, 
gällande fallolyckor bland kommunens seniorer (65+) och hur dessa 
påverkar medborgarna  

 Kommunstyrelsen, i samverkan med relevanta nämnder i Umeå 
kommun, tar fram förslag till åtgärder för att förhindra fallolyckor 
bland Umeås seniorer (65+) och återkomma till Kommunfullmäktige 
med återrapportering 

 

Tekniska nämnden har yttrat sig och föreslår att kommunfullmäktige avslår 

motionen. Nämnden skriver sammanfattningsvis i sitt yttrande att genom 

det arbete som pågår och genom de nätverk förvaltningen deltar i finns en 

god bild av riskfaktorer, olycksdrabbade platser, orsaker till fallolyckor, 

vilka som drabbas (ålder och kön) samt hur andra kommuner arbetar med 

fallolyckor och vad som bedöms effektivt.  I det trafiksäkerhetsprogram 

som nämnden bedömer bör tas fram inom ett par år bör förslag till 

åtgärder för att förhindra fallolyckor ingå och åtgärderna bör tas fram och 

genomföras i samverkan med relevanta nämnder.   

 

Äldrenämnden har yttrat sig och föreslår att kommunfullmäktige ska anse 

motionen besvarad. Nämnden hänvisar i sitt yttrande till att det pågår flera 

fallförebyggande initiativ som kommer att kunna ge positiva effekter och 

minska antalet fall och anser därför att motionen kan betraktas som 



Sida 44 av 57 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2025-02-24 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

besvarad. Äldrenämnden ser även fortsatta möjligheter att utveckla det 

fallförebyggande arbetet tillsammans med övriga förvaltningar, regionen, 

Umeå universitet och civilsamhället. 

 

Den sammantagna bedömningen av nämndernas yttrande är att det pågår 

arbeten inom en rad områden med syftet att minska fallolyckor för 

kommunens seniora invånare. Det finns även planer på att ta fram ett 

styrande dokument för trafiksäkerhet där fallolyckor kommer ingå. 

Stadsledningskontoret föreslår därmed att kommunfullmäktige ska anse 

motionen besvarad med hänvisning till tekniska nämndens och 

äldrenämndens yttranden.  

Beslutsunderlag 

Motion 

Tekniska nämndens yttrande 2024-10-24 

Äldrenämndens yttrande 2024-11-21 

Beredningsansvariga 

Tekniska nämnden 

Äldrenämnden 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(att anse motionen besvarad). 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag (att 

anse motionen besvarad). 

 

Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottet förslag (att anse motionen 

besvarad) mot bifall till motionen. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar att anse motionen besvarad. 

 

Reservation 
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Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

om bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Maria Nilsson, Carin Nilsson och Lotta Holmberg. 

 

Yrkanden 

Maria Nilsson (SD) – Bifall till motionen. 

 

Carin Nilsson (S), Lotta Holmberg (M) och Christina Bernhardsson (S) – 

Bifall till kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Tekniska nämnden 

Äldrenämnden   
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§ 42 

 

Diarienr: KS-2025/00066 

Exploateringsavtal Skruven 1 och 2 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att godkänna exploateringsavtal för Skruven 1 och 2 enligt bifogat avtal. 

 

Reservation 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om avslag.   

Ärendebeskrivning 

Balticgruppen AB (fortsättningsvis Balticgruppen) driver en detaljplan på 

fastigheterna Skruven 1 och 2. Det huvudsakliga syftet med detaljplanen är 

att skapa planmässiga förutsättningar för bostäder och 

centrumverksamheter som till exempel kontor, handel och restaurang.  

 

Exploateringsavtalet som tecknats med Balticgruppen syftar till att 

säkerställa att en plats för avfallshämtning och eventuella varuleveranser 

till kv. Skruven kan ordnas från Magasinsgatan. Enligt avtalet ansvarar 

kommunen för att besluta om Magasinsgatans utformning i samråd med 

Balticgruppen, och vidare även för att genomföra ombyggnationen om 

inget annat avtalas mellan parterna senare. Balticgruppen ska dock bekosta 

nödvändiga justeringar inom allmän platsmark. 

Beslutsunderlag 

Exploateringsavtal Skruven 1 och 2 

Beredningsansvariga 

Helen Nilsson, Mark och exploatering 

Carl Rasmunds, Mark och exploatering 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 
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Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag med 

redaktionellt förtydligande: Avtalet är villkorat av att detaljplanen antas av 

byggnadsnämnden och att avtalet godkänns i kommunstyrelsens 

planeringsutskott. Dessa både ärenden ska beslutas av 

kommunfullmäktige. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Janet Ågren, Marika Atlegrim och Ulrik Berg. 

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) och Ulrik Berg (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Marika Atlegrim (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om avslag.   

Beslutet ska skickas till 
Carl Rasmunds, Mark och exploatering 
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§ 43 

 

Diarienr: KS-2025/00126 

Antagande: Detaljplan för Skruven 1 och 2 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta detaljplanen för fastigheterna Skruven 1 och 2 enligt 5 kap. 27 § 

plan- och bygglagen (2010:900). 

 

Reservation 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om avslag.   

Syfte 

Syftet med detaljplanen är att skapa planmässiga förutsättningar för 

bostäder och centrumverksamheter som till exempel kontor, handel och 

restaurang.  

Syftet är också att detaljplanen, genom möjliggörande av 

centrumskapande verksamheter och bostäder i centralt läge, ska främja en 

levande stadsmiljö tillsammans med omgivande kvarter och förstärka 

gatumiljöerna på kringliggande gator genom uppglasade entréplan, 

markerade entréer och balkonger mot gator.  

Därtill är syftet att genom byggnaders volymer och placering säkerställa en 

anpassning i förhållande till riksintresset för kulturmiljövård samt 

åstadkomma en kvalitativ gårdsmiljö för boende. 

Ärendebeskrivning 

Arbetet med att upprätta detaljplanen påbörjades av Umeå kommun, 

Detaljplanering 2022-04-13.  

 

Detaljplanen har handlagts med standardförfarande eftersom detaljplanen 

bedöms vara förenlig med kommunens strategier och översiktliga 
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planering, och inte bedöms vara av betydande intresse för allmänheten 

eller av stor betydelse i övrigt samt inte antas medföra en betydande 

miljöpåverkan. 

Samråd och granskning 

Länsstyrelsen, lantmäterimyndigheten, berörda sakägare, kommunala och 

statliga instanser har haft möjlighet att framföra synpunkter på förslaget 

under samråd och granskning. Samrådsmöte hölls den 6 februari 2024. 

 

Av de synpunkter som har inkommit under granskningstiden har ett 

granskningsutlåtande upprättats av Umeå kommun, Detaljplanering. Av 

utlåtandet framgår bl.a. att några planbestämmelser har justerats och 

förtydligats samt att några redaktionella justeringar har gjorts i 

planbeskrivningen. 

 

Umeå kommun, Detaljplanering gör bedömningen utifrån omfattningen av 

genomförda revideringar efter granskningsskedet att förnyad granskning 

inte behöver ske.  

 

Antagande av detaljplanen överlämnas till kommunfullmäktige med 

anledning av att detaljplanen är av politiskt intresse som en del av den 

fortsatta förändringen kring Götgatan. 

Kvarstående synpunkter 

De som har kvarstående synpunkter kommer att få underrättelse om 

beslutet tillsammans med besvärshänvisning. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse daterad 2024-01-29 

Protokollsutdrag BN 2025-01-22, BN § 9 – godkänd plan 

Antagandehandlingar 

 Plankarta daterad januari 2025 

 Planbeskrivning daterad januari 2025 
Utredningar och underlag 

 Granskningsutlåtande daterat januari 2025 

 Samrådsredogörelse daterad september 2024 

 Geotekniskt utlåtande Kv. Skruven, Tyréns AB, augusti 2019. 

 Trafikutredning, Sweco, september 2023. 
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 Trafikbullerutredning, Sweco, september 2023. 

 Luftutredning, Sweco, maj 2024.  

 Skuggstudie, Sweco, juni 2024  

 Analys av påverkan på riksintresse för kulturmiljö, Sweco, juni 2024. 

Beredningsansvariga 

Magdalena Blomquist, planarkitekt 

Clara Ganslandt, planchef 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Planeringsutskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt planeringsutskottets förslag med 

redaktionellt förtydligande: Avtalet är villkorat av att detaljplanen antas av 

byggnadsnämnden och att avtalet godkänns i kommunstyrelsens 

planeringsutskott. Dessa både ärenden ska beslutas av 

kommunfullmäktige. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Davis Kaza, Robert Axebro, Ulrik Berg, 

Ellen Ström, Lars Brännström, Janet Ågren, Anders Ågren och Hans 

Lindberg.  

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S), Robert Axebro (C), Ulrik Berg (M), Ellen Ström (V), 

Lars Brännström (MP), Janet Ågren (S), Anders Ågren (M) och Hans 

Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Davis Kaza (AP) – Avslag till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 
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Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om avslag.   

 

Kommunfullmäktiges beslut ska skickas till 

detaljplanering@umea.se 

 

Detaljplanering expedierar därefter beslutet till 

 Sökande 

 De med kvarstående synpunkter 

 Länsstyrelsen   
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§ 44 

 

Diarienr: KS-2025/00051 

Taxa för enpersonsfordon för att bedriva 

uthyrningsverksamhet på offentlig plats 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa taxa på 2,50 kronor per enpersonsfordon och dygn för att 

bedriva uthyrningsverksamhet på offentlig plats enligt tekniska 

nämndens förslag 

 

att taxan träder i kraft den 1 mars 2025. 

Ärendebeskrivning 

Tekniska nämnden har till kommunfullmäktige översänt ett förslag till taxa 

för enpersonsfordon för att bedriva uthyrningsverksamhet på offentlig 

plats. Då det gått en tid sedan förslaget skickades in har Gator och parker 

kompletterat ärendet med en bakgrundsbeskrivning enligt nedan. 

 

Bakgrund till taxa: 

I och med ökningen av mikromobilitet i kommunen har behovet av att 

skapa former för hur kommunen ska möta leverantörer ökat. För att 

bedriva uthyrningsverksamhet på offentlig plats är förslaget att företagen 

måste ansöka om tillstånd hos polismyndigheten och kommunen har i 

samband med det möjlighet att ta ut en avgift för upplåtelse av offentlig 

plats. Några mindre omvärldsbevakningar har legat bakom förslaget av 

taxa. Dels när förslaget först togs fram, dels i nutid för att se över om 

hantering av elsparkcyklar har förändrats bland Sveriges kommuner. Vid 

dessa omvärldsbevakningar har Gator och parker uppmärksammat och haft 

kontakt med Norrköping kommun, en likvärdigt stor kommun, som begär 

en förhållandevis låg avgift för att bedriva uthyrningsverksamhet av 

enpersonsfordon på offentlig plats. Tekniska nämnden/Gator och parker är 

neutrala till enpersonsfordon men anser samtidigt att den miljövänliga 
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tjänsten kan bidra till kommunens inriktningsmål, förutsatt att tjänsten är 

välskött och inte medför en försämrad trafiksäkerhet i staden. Av den 

anledningen vill vi inte begära en orimligt hög avgift då detta kan innebära 

att de miljövänliga färdmedlen blir oattraktiva för kommunens invånare 

som en följd av att taxan medföljer högre kostnader för företagens kunder. 

Därav föreslog vi samma taxa som Norrköping kommun; 2,50 kronor per 

fordon och dygn.  

 

Slutligen motiveras beslutet att anta en taxa med ett rättviseperspektiv. 

För majoriteten av övriga typer av offentliga markupplåtelser medföljer en 

avgift och det bör således gälla även denna form av verksamhet. Införandet 

förväntas dessutom, till viss del, öka kommunens möjlighet att kunna 

påverka omfattningen av företagens uthyrningsverksamhet. 

Beslutsunderlag 

Protokoll Tekniska nämnden 2023-03-23. 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Christina Bernhardsson. 

 

Yrkanden 

Christina Bernhardsson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden   
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§ 45 

 

Diarienr: KS-2025/00098 

Fyllnadsval; Ersättare i kulturnämnden; Daniel 

Fagraeus (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att utse Linn Danell (L) till ny ersättare i kulturnämnden. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade 27 januari 2025 Daniel Fagraeus (L) begäran 

om entledigande från uppdraget som ersättare i kulturnämnden.   

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson 

Beslutet ska skickas till 
Linn Danell 

Lönesupport, troman  

Kulturnämnden 
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§ 46 

 

Diarienr: KS-2025/00157 

Valärende; Styrelseledamöter i Modity Energy 

Trading AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att som Umeå Energis representanter utse Marcus Hedman till ordinarie 

styrelseledamot och Adam Viklund till styrelsesuppleant i Modity Energy 

Trading AB. 

Ärendebeskrivning 

Umeå Energis förvärv av 25% i Modity Energy Trading AB innebär att 

kommunfullmäktige behöver utse styrelseledamot och suppleant till 

bolagets styrelse. 

Beslutsunderlag 

Protokoll Umeå kommunföretag 2025-02-03 

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson 

Beslutet ska skickas till 
Umeå kommunföretag 

Umeå Energi AB 

Marcus Hedman 

Adam Viklund 
Lönesupport/Troman   
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§ 47 

 

Diarienr: KS-2025/00235 

Avsägelse; ledamot och ordförande i 

överförmyndarnämnden; Arvid Lundberg (MP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att bevilja Arvid Lundberg (MP) begärt entledigande från uppdragen som 

ledamot och ordförande i överförmyndarnämnden. 

 

att utse Ulrika Edman (MP) till ledamot och ordförande i 

överförmyndarnämnden.  

Ärendebeskrivning 

Arvid Lundberg (MP) avsäger sig uppdragen som ledamot och ordförande i 

överförmyndarnämnden 

Beredningsansvariga 

Sofia Gustafsson 

Beslutet ska skickas till 
Arvid Lundberg 

Ulrika Edman 

Lönesupport, troman  

Överförmyndarnämnden 
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§ 48 

 

Diarienr: KS-2025/00099 

Anmälningsärenden 2025-02-24 
 

Motioner 

Motion 9/2025: Kamerabevakning för ökad trygghet i Umeå; Anders Ågren 

(M) och Lena Andersson (M) 

Diarienummer: KS-2025/00219 

 

Motion 8/2025: Återinför ”Krogar mot Knark” i Umeå; Veronica Kerr (KD) 

Diarienummer: KS-2025/00211 

 

Motion 7/2025: Friskvård för alla - en flexibel modell för hälsa och 

välmående; Anna-Karin Sjölander (C)  

Diarienummer: KS-2025/00131 

Beslut om efterträdarval i kommunfullmäktige 

Avgången ersättare: Katrin Larsson (SD) 

Ny ersättare: Daniel Fällgren (SD) 

Diarienummer: KS-2025/00041 

Ärenden från jämställdhetsutskottet 

Jämställdhetsutskottets uppföljning av aktivitetsplan och budget 2024 

Diarienummer: KS-2024/00219 

 

Jämställdhetsutskottets aktivitetsplan 2025 

Diarienummer: KS-2025/00045 

 

Jämställdhetsutskottets genomgång av nämndernas verksamhetsplaner 

2025 ur ett jämställdhetsperspektiv.  

Diarienummer: KS-2025/00147   
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